
 
 

   
 

 

    
 
 
 

Kallelse Kommunala pensionärsrådet 
 
Tid: måndag 18 mars 2024 kl. 13:00 
 
Plats: Västra Roten, kommunhuset i Lilla Edet 
 
        Ärenden  Föredragande  

 
Formalia 

1 Upprop 
 

  

2 Val av justerare samt fastställande av tid 
för justering 

  

3 Godkännande av närvaro vid 
sammanträdet 
 

  

4 Godkännande av dagordning 
 

  

5 Genomgång av föregående mötesprotokoll 
 

  

Informationsärende 
6 Valärende 

 
2023/106  

7 Information om öppna jämförelser för 
äldreomsorgen 

 Ralja Angelis 
Utredare/Utvecklare 
Kl. 13:00 
 

8 Befolkningsprognos  Fanny Wester 
Verksamhetscontroller 
Kl. 13:25 
 

9 Parkeringsplan  Anna Berlin 
Enhetschef 
Kl. 14:00 
 

10 Skriftlig information från verksamheten 2024/130  
 

 
 
 

                     
Julia Färjhage 
Ordförande 
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Datum: måndag 13 november 2023 
Tid: 13:00-15:00 
Plats: Östra Roten 
Justeringsdag: måndag 20 november 2023 
Paragrafer: 28-37 
Utses att justera: Ulf Wetterlund PRO Lilla Edet 
 
 
Underskrifter: 
Sekreterare  
  Birgitta Andersson 
 
Ordförande  
 Julia Färjhage (C) 
 
Justerare 
 Ulf Wetterlund PRO Lilla Edet 
 
 
 
 Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits via anslag. 
Organ Kommunala pensionärsrådet 
Sammanträdesdatum  2023-11-13 
Datum då anslaget sätts upp Datum då anslaget tas ner 
2023-11-20  2023-12-12 
Förvaringsplats för protokollet: Sektor kommunledning 
Underskrift: 
 Birgitta Andersson  
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Beslutande 
Julia Färjhage (C) 
Lorentz Lindell (SD) ersätter Zara Blidevik (M)  
Andreas Freiholtz (SD) ersätter Mona Dieng (S) 
Åke Bark (PRO Lilla Edet) 
Ingelie Karlsson (PRO Lilla Edet) 
Ulf Wetterlund PRO Lilla Edet ersätter Lars Westman (PRO Lödöse/Nygård) 
Jan-Erik Pettersson (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) ersätter Angela Hendry 
 Kerstin Wehlin Jacobsson (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Birgitta Foxér (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
 
Ersättare 
Gull-Britt Liljekvist (SPF – seniorerna Lilla Edetbygden) 
Lennart Eriksson (PRO Lilla Edet) 
 
Tjänstepersoner 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare 
Jenny Henningstam Björnfoth, samordnare 
Lotte Mossudd, sektorchef 
Sofia Enström, folkhälsoutvecklare 
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§ 28 

Godkännande av dagordning 
 
Inga tillkommande eller utgående ärenden anmälda. 
 
Beslut 
Dagordningen godkänns. 
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§ 29 
Genomgång av föregående mötesprotokoll 
 
Sammanfattning 
Kommunala pensionärsrådet går igenom föregående mötesprotokoll. 
 
Beslutsunderlag  
Protokoll 2023-09-11 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 30 
Information: Presentation av " NYA" Frivilligsamordnaren 
 
 
Sammanfattning 
Samordnare Jenny Henningstam Björnfoth besöker kommunala pensionärsrådet för att 
presentera sig och berätta om sitt arbete. Arbetet som samordnare innebär 
aktivitetssamordning för träffpunkter och frivilligarbete inom sektor socialtjänst. 
 
 
Jennys e:postadress: jenny.henningstambjornfoth@lillaedet.se 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 31 
Information: AME:s servicetjänster 
 
Sammanfattning 
Sektorchef på sektor socialtjänst, Lotte Mossudd, sektorchef på sektor socialtjänst, 
besöker kommunala pensionärsrådet för att informera om AMEs servicetjänster. 
Servicetjänsterna kom från början till för att arbetsmarknadsenheten behövde 
meningsfulla sysselsättningar för praktikanter. Antalet personer som är aktuella för 
arbetsmarknadsåtgärder är idag betydligt lägre än tidigare vilket innebär att utbudet av 
servicetjänster påverkas och dessa kommer att behöva avvecklas helt.  
 
När detta sker är ännu inte klart men troligen under första halvan av 2024. Det är inte 
möjligt för kommunen att anställa personer på den öppna arbetsmarknaden och 
konkurrera med privata företag om tjänsterna. Tjänster liknande de som AMEs 
servicetjänster för närvarande erbjuder kan köpas hos privata aktörer. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 32 
Information: IVOs granskning av äldreomsorgen 
 
Sammanfattning 
Sektorchef på socialtjänst, Lotte Mossudd informerar om IVO:s (Inspektionen för Vård 
och Omsorg) granskning av kommunernas äldreomsorg. Under covid-19-pandemin 
genomförde Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 2020 en särskild tillsynsinsats 
som fokuserade på medicinsk vård och behandling till äldre på särskilt boende (SÄBO). 
I juli 2021 meddelade IVO att en uppföljande tillsynsinsats skulle genomföras i syfte att 
ta reda på om det finns förutsättningar att ge god och säker vård för patienter som bor på 
SÄBO. IVO begärde in patientjournaler för personer som bor eller har bott på SÄBO 
under perioden 2019- 01-01 till 2021-06-30 från alla landets kommuner som drev 
SÄBO i egen regi samt skickade ut enkäter. IVO granskade sedan dessa och gjorde 
analyser. 
 
I en delrapport sommaren 2022 konstaterade IVO att lägstanivån vad gäller medicinsk 
vård och behandling på SÄBO var för låg och att ingen kommun till fullo levde upp till 
de lagar och regler som finns. Nästa steg i IVO:s tillsyn var intervjuer med patienter på 
SÄBO, gruppintervjuer med sjuksköterskor på SÄBO samt dialog med ansvarig ledning 
för hälso- och sjukvården. I mars 2023 genomförde IVO denna del av tillsynen i Lilla 
Edets kommun. Tillsynsområdena var ”Individuell bedömning och kompetens”, 
”Kontinuitet och dokumentation”, ”Läkemedel” och ”Vård i livets slutskede”. I 
förhållande till övriga kommuner fick Lilla Edet hög riskbedömning vad gäller 
”Kontinuitet och dokumentation”. IVO skrev att 76% av patienterna var utan 
dokumenterad vårdplan. Det stämmer dock inte då nästintill alla våra patienter har 
dokumenterad vårdplan. Den benämns dock inte alltid vårdplan. IVO kritiserade också 
Lilla Edets kommun för att inte använda åtgärdskoder (kvå, icf) i patientjournaler. Det 
stämmer inte heller då det används till 100% i alla patientjournaler. När det gäller andel 
patienter med läkemedel som bör undvikas för äldre hade Lilla Edet ett sämre resultat 
än snittet av kommunerna men Lilla Edet har bättre resultat än snittet på dokumenterade 
läkemedelsgenomgångar av läkemedel som bör undvikas vilket indikerar på att 
kommunen gör vad den kan för att få till en förändring. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 33 
Information om rutiner för biståndsbedömning 
 
Sammanfattning 
 
Sektorchef på socialtjänst Lotte Mossudd informerar om bistånd enligt 
socialtjänstlagen. Om man är behov av hjälp och stöd vänder man sig till en 
biståndshandläggare i kommunen med sin ansökan. En biståndshandläggare gör en 
bedömning och fattar beslut om insatser. Om man får avslag på sin ansökan kan man 
överklaga beslutet och kommunen har en skyldighet att hjälpa till med det. Rätt till 
bistånd enligt socialtjänstlagen har den som inte själv kan tillgodose sina behov eller 
kan få dem tillgodosedda på annat sätt. Den enskilde ska genom biståndet tillförsäkras 
en skälig levnadsnivå. Lotte Mossudd förklarar begreppet skälig levnadsnivå. Efter 
beslut lämnar biståndshandläggarna över till utförare att utföra det som beslutats om, 
t.ex. vissa hemtjänstinsatser. Man kan inte få hjälp med insats som inte står i 
biståndsbeslutet och man kan inte inom hemtjänsten byta tid man beviljats för en insats 
till en annan insats. 
 
Det har även kommit frågor från KPR om trygghetslarmen som Lotte Mossudd svarar 
på. De trygghetslarm kommuner använder larmar inte automatiskt om personen faller 
och det finns inte GPS-funktion i dem.  
 
Lotte Mossudd informerar också om att kommunen införskaffat 10 läkemedels- 
påminnare och att dessa kommer att ställas ut hos patienter under denna vecka. I ett 
övergångsskede, en till några veckor, kommer hemtjänstpersonal att närvara då 
läkemedel ska tas. Om det faller väl ut kommer fler läkemedelspåminnare att 
införskaffas. Ny teknik är ett led i att säkra upp då personal i framtiden inte kommer att 
räcka till men även för att enskilda ska kunna behålla sina förmågor och sin 
självständighet. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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§ 34 
Information från rapporten "Folkhälsan i åldersgrupp 65+  
i Lilla Edets kommun 
 
 
Sammanfattning 
Folkhälsoutvecklaren Sofia Enström besöker kommunala pensionärsrådet för att 
informera om folkhälsorapporten den belyser kommunens invånare som är 65 år och 
äldres levnadsförhållanden. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
 
 
 
Bilaga: Rapport "Folkhälsan i åldersgrupp 65+ i Lilla Edets kommun 
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§ 35 
Sammanträdesdagar för kommunala pensionärsrådet 2024 
Dnr KS 2023/400 
 
Sammanfattning 
Sektor kommunledning har tagit fram förslag på sammanträdestider för kommunala 
pensionärsrådet 2024.  
 
Kommunala pensionärsrådet måndagar kl: 13:00 - 15:00             
18 mars 
20 maj 
9 september 
11 november 

 
 
Beredning måndagar kl: 13:00 – 14:00 
4 mars 
6 maj 
26 augusti 
28 oktober 

 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-10-24 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet fastställer ovanstående mötestillfällen för kommunala 
pensionärsrådet. 
 
 
 
Beslutet expedieras till 
Ledamöter och ersättare  
Birgitta Andersson, nämndsamordnare  
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§ 36 
Skriftlig information från verksamheten 
Dnr KS 2023/78 
 
Sammanfattning 
Verksamheten svarar på frågor från kommunala pensionärsrådet och 
pensionärsföreningarna.  
 
 
Kommer det finnas lokaler för träffpunktsverksamhet i det nya seniorboendet 
Centralen 4? 
Svar från Bodil Sjans, Fastighetsutvecklingschef på AB EdetHus 
Ja, det kommer att vara en lokal knuten till trygghetsboendet. Just nu utreder vi om den 
skall vara i huset för centralen 4, alternativt i markplan på vår fastighet precis intill.   
 
 
Finns det planer på bostäder för äldre i Lödöse? 
Svar från Julia Färjhage, kommunalråd: 
Vi har noterat intresset för och behovet av bostäder för äldre i Lödöse och undersöker 
möjliga platser för ändamålet i Lödöse. En möjlig plats som diskuteras är vid 
Tingbergsskolan i samband med att det byggs ny F-6 skola i Lödöse. Det krävs dock 
ytterligare utredningar innan slutgiltigt beslut om detta kan fattas. Tidplanen för när den 
nya skolan ska stå klar är i dagsläget osäker, men troligen runt 2028. En annan möjlig 
plats som kan bli aktuell på sikt är där Klosterängs förskola idag är belägen, med 
fördelen att bostäderna har närhet till Solängs särskilda boende. Även denna placering 
hör samman med framtida byggnation av ny F-6 skola och den omlokalisering av 
förskolorna som hör ihop med det.  
 
 
Hur kommer det bli med filmvisning på Kulturhuset Eden i framtiden? 
Svar från Marit Foss Fredriksson, kulturchef/Fritidschef: 
Kommunen har tidigare haft avtal med föreningen Folket Hus angående biovisning i 
Kulturhuset Eden. Avtalet har inneburit att Folkets Hus har ansvarat för all biovisning i 
Kulturhuset. I och med att Folkets Hus har gått i konkurs så upphör avtalet.  
Processen med att hitta en ny aktör som kan ansvara för biovisning i Kulturhuset, har 
påbörjats. I nuläget finns inget avtal med en ny aktör men vi arbetar för att det ska lösa 
sig så fort som möjligt. 
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Frågor som kommit upp gällande bistånd är om man inom hemtjänsten kan byta tid 
för städning mot att gå ut på promenad eller något annat? 
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Man kan INTE inom hemtjänsten byta tid man beviljats för en insats till en annan 
insats. 
 
 
Går det att få hjälp med till exempel rulla håret och sådant som inte står i 
biståndsbeslutet? 
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Man kan INTE få hjälp med insats som inte står i biståndsbeslutet. 
Man kan söka om vilken insats som helst enligt socialtjänstlagen. Det som beviljas är 
för att uppnå skälig levnadsnivå. Om t.ex. rulla håret är skälig levnadsnivå är inte 
tydligt. Just nu har vi vad jag vet ingen sådan insats. Om någon skulle söka är det oklart 
i dagsläget om det skulle beviljas eller inte.  
 
Det finns en dom i dåvarande länsrätten 2004 (som överklagades till kammarrätten men 
som kammarrätten inte ändrade). I den står bl.a ”Länsrätten delade länsstyrelsens 
uppfattning att det i insatsen duschning ingår ytterligare moment för att anse att den 
personliga omvårdnaden är tillgodosedd. Det är enligt länsrätten rimligt att det i 
begreppet personlig omvårdnad ingår hårvård av enklare beskaffenhet som den enskilde 
tidigare klarat på egen hand.” 
 
 
Trygghetslarmen – larmar de om personen faller?  
Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Trygghetslarmen vi använder idag larmar INTE automatiskt om personen faller.  
 
 
Finns det GPS på trygghetslarm? 
 Svar från Lotte Mossudd sektorchef:  
Det finns INTE GPS i de trygghetslarm vi använder idag. 
 
 
Hur ser nuläget ut för möjligheten att ta hem färdigbehandlade från sjukhus? 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det flyter på bra för tillfället och har gjort näst intill hela året. Vi hade en kortare period 
i våras när vi hade lite fullt och svårt att få hem alla i tid vilket innebar några få 
betaldagar för oss. Under hösten har vi dessutom hjälp kommuner till att få köpt plats av 
oss så de inte haft kvar patienter på sjukhuset.  
 
 
Vad finns det för rutiner för att undvika oseriösa aktörer inom omsorgen (LSS, 
personlig assistans) 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
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- Vid utbetalning av assistanskostnader krävs alltid underlag in som visar på 
utförd assistans samt eventuella andra kostnader såsom ex sjuklönekostnader. 

- Underlagen granskas av administratör samt kontrolleras och attesteras av chef 
innan utbetalning sker 

- Vid bristfälliga underlag eller felaktiga underlag kontaktas assistansanordnare 
eller brukare (om brukare är egen arbetsgivare för sina assistenter). Ingen 
ersättning betalas ut innan korrekta underlag finns. 

- Vid bedömning av behov av personlig assistans krävs alltid underlag in i form 
av exempelvis läkarintyg, kontakter med andra instanser (efter samtycke från 
brukare) så som ex personal inom skola, DV, kortis etc. 

 
 
Finns det bredband på alla särskilda boenden? 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det Wi-Fi vi har är Soltaks. Våra hyresgäster använder detta (enligt tidigare svar ifrån 
Soltak så ska det inte användas för privat bruk) men i dagsläget (eftersom det inte finns 
klara besked om detta) får de som önskar ett lösenord till inlogg på soltak guest. 
 
 
Hur ser det ut med tillgängligheten för träffpunkten på Soläng? (enligt uppgift 
saknas det ramp och räcke)  
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
(enligt uppgift saknas det ramp och räcke)  
Det saknas räcke och ramp vid den ingången, men man har alternativ att gå in via 
huvudingången, vilket vi kom överens om då Träffpunkten öppnades. 
 
 
Övrig synpunkt från pensionärerna, personalen på Soläng använder 
besöksparkeringarna vilket gör det svårt att få plats 
Svar från Camilla Karlsson, verksamhetschef vård och omsorg: 
Det har varit lite bekymmer med parkering nu när man har borr och grävningsarbete.  
Vi tittar på detta. 
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-11-06 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.  
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§ 37 
Information 
 
Sammanfattning 
Ordföranden Julia Färjhage tackar kommunala pensionärsrådet för årets sammanträden 
och önskar alla god jul och ett gott nytt år. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen. 
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TJÄNSTESKRIVELSE 
 

Datum Dnr  
2024-03-08 KS 2023/106 
 
 

 
 
 

    
 
 
 
 
 
Val av ledamöter och ersättare till Kommunala pensionärsrådet 
 
Dnr KS 2023/106 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har den 5 december 2018 fastställt ett nytt reglemente för 
kommunala pensionärsrådet, där beskrivs hur ledamöter och ersättare ska vara 
representerade i rådets sammansättning samt att en vice ordförande ska utses: 
 
Kommunstyrelsens ordförande är tillika ordförande i rådet. Kommunstyrelsen, 
socialnämnden och samhällsnämnden utser vardera en ledamot och en ersättare. 
 
Riksorganisation för pensionärer som bedriver organiserad verksamhet inom 
kommunen skall vara representerade i rådet med 3 ledamöter och 3 ersättare vardera. 
 
Pensionärsorganisation som ingår i rådet skall före den förste januari, året efter valår, 
lämna förslag till kommunledningsförvaltningen på ledamöter och ersättare. Rådet 
fastställer på sitt första sammanträde vilka ledamöter och ersättare som ingår i rådet 
samt utser vice ordförande bland företrädarna i pensionärsorganisationerna. 
 
Kommunstyrelsen, socialnämnden och samhällsnämnden har inkommit med beslut om 
följande ledamöter och ersättare till kommunala pensionärsrådet.  
 
 Ledamot Ersättare 
Kommunstyrelsen Julia Färjhage (C) Frej Dristig (SD) 
Socialnämnden Zara Blidevik (M) Lorentz Lindell (SD) 
Samhällsnämnden Mona Dieng (S) Andreas Freiholtz (SD) 

 
 
Pensionärsorganisationerna har lämnat följande förslag på ledamöter och ersättare till 
kommunala pensionärsrådet: 
 
 Ledamot Ersättare 
SPF Seniorerna Lilla 
Edetbygden  

Kerstin Wehlin-Jakobsson Jan-Erik Pettersson 

 Angela Hendry Gull-Britt Liljekvist 
 Birgitta Foxér Vakant 
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sid 2/2 

   
 Ledamot Ersättare 
PRO Lilla Edet
  

Ingelie Karlsson Lennart Eriksson 

 Åke Bark  Ulf Wetterlund 
PRO Lödöse/Nygård Lasse Westman Bernt Flisberg 

 
 
Kommunala pensionärsrådet beslutade 2023-03-20 § att fastställa enligt ovanstående 
ledamöter och ersättare för kommunala pensionärsrådet för mandatperioden 2023-2026  
Kommunala pensionärsrådet utsåg Åke Bark till viceordförande. 
 
 
Det har inkommit avsägelser från Lasse Westman och Bernt Flisberg samt förslag från 
PRO om att välja Ulf Wetterlund till ordinarie ledamot samt Anita Björk och Inga-Lill 
Jonsson som ersättare. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-03-08 
Avsägelser daterad 2024-03-06 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunala pensionärsrådet fastställer Ulf Wetterlund som ledamot och Anita Björk 
och Inga-Lill Jonson som ersättare för kommunala pensionärsrådet för mandatperioden 
2023-2026. 
 
 
 
 
Birgitta Andersson 
Nämndsamordnare 
Birgitta.andersson@lillaedet.se 
 
 
Beslut expedieras till 
Ledamöter och ersättare 
Kommunstyrelsen 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare  
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§ 3 
Val till Kommunala pensionärsrådet mandatperioden 2023-2026 
Dnr KS 2023/106 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige har den 5 december 2018 fastställt ett nytt reglemente för 
kommunala pensionärsrådet, där beskrivs hur ledamöter och ersättare ska vara 
representerade i rådets sammansättning samt att en vice ordförande ska utses: 
 
Kommunstyrelsens ordförande är tillika ordförande i rådet. Kommunstyrelsen, 
socialnämnden och samhällsnämnden utser vardera en ledamot och en ersättare. 
 
Riksorganisation för pensionärer som bedriver organiserad verksamhet inom 
kommunen skall vara representerade i rådet med 3 ledamöter och 3 ersättare vardera. 
 
Pensionärsorganisation som ingår i rådet skall före den förste januari, året efter valår, 
lämna förslag till kommunledningsförvaltningen på ledamöter och ersättare. Rådet 
fastställer på sitt första sammanträde vilka ledamöter och ersättare som ingår i rådet 
samt utser vice ordförande bland företrädarna i pensionärsorganisationerna. 
 
Kommunstyrelsen, socialnämnden och samhällsnämnden har inkommit med beslut om 
följande ledamöter och ersättare till kommunala pensionärsrådet.  
 
 Ledamot Ersättare 
Kommunstyrelsen Julia Färjhage (C) Frej Dristig (SD) 
Socialnämnden Zara Blidevik (M) Lorentz Lindell (SD) 
Samhällsnämnden Mona Dieng (S) Andreas Freiholtz (SD) 

 
 
Pensionärsorganisationerna har lämnat följande förslag på ledamöter och ersättare till 
kommunala pensionärsrådet: 
 
 Ledamot Ersättare 
SPF Seniorerna Lilla 
Edetbygden  

Kerstin Wehlin-Jakobsson Jan-Erik Pettersson 

 Angela Hendry Gull-Britt Liljekvist 
 Birgitta Foxér Vakant 
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Kommunala pensionärsrådet protokoll 2023-03-20 
 

 Ledamot Ersättare 
PRO Lilla Edet
  

Ingelie Karlsson Lennart Eriksson 

 Åke Bark  Ulf Wetterlund 
PRO Lödöse/Nygård Lars Westman Bernt Flisberg 

 
Kommunala pensionärsrådet ska utse en vice ordförande bland 
pensionärsorganisationerna.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-02-27 
 
Yrkande 
Ingelie Karlsson (PRO Lilla Edet) yrkar att kommunala pensionärsrådet utser Åke Bark 
som vice ordföranden till kommunala pensionärsrådet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer frågan till kommunala pensionärsrådet om man bifaller eller avslår 
Ingelie Karlssons (PRO Lilla Edet) yrkande och finner att kommunala pensionärsrådet 
bifaller Ingelie Karlssons (PRO Lilla Edet) förslag. 
 
 
Beslut 
Kommunala pensionärsrådet fastställer ovanstående ledamöter och ersättare för 
kommunala pensionärsrådet för mandatperioden 2023-2026. 
 
Kommunala pensionärsrådet utser Åke Bark till vice ordförande.  
 
 
Beslutet expedieras till 
Ledamöter och ersättare 
Kommunstyrelsen 
Birgitta Andersson, nämndsamordnare  
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TJÄNSTESKRIVELSE 
 

Datum Dnr  
2024-03-08 KS 2024/130 
 
 

 
 
 

    
 
 
 
 
Skriftlig information från verksamheten 
 
Dnr KS 2024/130 
 
Sammanfattning 
Verksamheten svarar på frågor från kommunala pensionärsrådet och 
pensionärsföreningarna.  
 
 
 
Information om tidplan för byggnation på Centralen 4 
Svar från Paulina Aldåsen, t.f, fastighetsutvecklingschef på AB EdetHus  
Här kommer kort information om status för projektet Centralen 4 från oss: 

- Just nu pågår granskning av förfrågningshandlingar inom projekteringsgruppen.  
- Vi har påträffat restföroreningar i marken, vilket gör att saneringen av marken 

behöver omhändertagas på ett korrekt sätt. 
- Vår förhoppning är att saneringsåtgärderna inte ska inverka allt för mycket på 

avsatt projektbudget. Ambitionen är att nästa steg i så fall blir färdigställande av 
bygglovs- och förfrågningshandlingar, samt att göra erforderliga 
myndighetsanmälningar för genomförandet. 

- Enligt ursprunglig tidplan skulle byggstart ägt rum i maj 2024, men ovan 
omständigheter gör att vi behöver se över tidplanen utifrån kommande tid- och 
åtgärdsplan för saneringsarbetena. Därför är den just nu oviss. 

 
 
Hur är läget just nu med IT-fixartjänsten? Blir den kvar och i vilken omfattning? 
Önskvärt att IT-fixaren inte ringer upp kunderna med mobiltelefon med dolt nummer 
pga otrygghet. Bäst är fast telefoni. 
Svar från Julia Färjhage, kommunalråd: 
Det är inte planerat någon förändring av IT-fixartjänsten. Den blir kvar i samma 
omfattning som i nuläget. Under en period under sommaren förra året ringde IT-fixaren 
från dolt nummer. Detta fick vi feedback på och ändrade då på det. Vi har sedan i höstas 
en separat telefon som används och den visar kommunens växelnummer, så den är inte 
anonym.  
 
 
Hur ser värdena av Pfas ut i Lilla Edets dricksvatten i relation till gränsvärdena? 
Svar från Franz Wallebäck, va-chef 
Vi tog nyligen PFAS prover på alla råvattentäckter och vi låg under gränsvärdena på 
samtliga prover. Gränsvärdet är 4 ng/l. Vi har god marginal till gränsvärdet. 
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sid 2/2 
 

Hur fungerar det med nycklar för vårdtagare som har hjälp av hemtjänsten? 
Svar från Chatarina Jenås, administratör, larm och låsansvarig: 
 
När en vårdtagare får ett trygghetslarm installerat så monteras även ett digitalt lås 
alternativt nyckelgömma upp. Vanligaste är att ett digitalt lås sätts upp på insidan av 
ytterdörren men i vissa fall så kan det behövas sättas upp en nyckelgömma på utsidan 
ytterdörren eller på husväggen.  
 
Om ett digitalt lås sätts upp så skruvar man bort det befintliga vredet på insidan av 
ytterdörren, sätter upp det digitala låset där det ordinära vredet satt. Det ordinära vredet 
läggs i samma låda som det digitala låset låg i, lådan märks med vårdtagarens namn och 
adress sen läggs lådan in i hemtjänstens lokal.  
 
Om en nyckelgömma sätts upp så skruvar man bort handtaget samt cylinderringen på 
utsidan av ytterdörren, hänger på ett fäste med nyckelgömman på och skruvar tillbaka 
handtaget och cylinderringen igen.  
Behöver man sätta upp en nyckelgömma på husväggen så sätts den jämte ytterdörren i 
den mån det går. Då sätts det upp ett fäste på husväggen med 4 st långa skruv, hänger 
nyckelgömman på fästet och låser den.  
I nyckelgömman så läggs det en nyckel som går till vårdtagarens ytterdörr eller om det 
är till en port.  
Lådan som nyckelgömman legat i märks upp med vårdtagarens namn och adress sen 
läggs lådan i hemtjänstens lokal. 
 
Anledningen till att det ordinära vredet läggs i lådan och blir förvarat i hemtjänstens 
lokal är att när det digitala låset/nyckelgömman skall tas ner och det ordinära vredet 
skall sättas tillbaka igen så det inte kommer bort.  
 
När nyckelgömman från väggen tas ner så tätas hålen med ett spackel som Tec7 eller 
Filler extra. 
 
Både det digitala låset och nyckelgömman fungerar så att när personalen kommer till 
vårdtagaren oavsett om det är dagliga besök eller vid ett larm så används hemtjänstens 
arbetstelefoner och kan där igenom låsa upp/låsa det digitala låset/nyckelgömman. 
Personalen slipper åka runt med massa nycklar och vårdtagarna får hjälp mycket fortare.  
När personalen låser upp/låser det digitala låset/nyckelgömman så stämplar personalen 
in och ut som en stämpelklocka, även detta säkrar upp för både vårdtagaren och 
personal.  
 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2024-03-08 
 
Förslag till beslut 
Kommunala pensionärsrådet antecknar informationen.  
 
 
Birgitta Andersson 
Nämndsamordnare 
Birgitta.andersson@lillaedet.se 
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TRYGGHETSL ARM

Trygghetslarm
Trygghetslarm är till för dig som bor i egen bostad och har behov av att komma i 
kontakt med hemtjänstpersonal dygnet runt vid oförutsedda situationer. Det kan 
till exempel vara vid fallolyckor eller liknande.

Inom kort kommer du att bli kontak-
tad av larm- och låsansvarig person 
från Lilla Edets kommun som bokar 
in en tid tillsammans med dig för 
installation av trygghetslarmet i din 
bostad.

Utrustningen
Den utrustning du får är en larm-
enhet och en larmknapp. 

Larmknappen kan du välja att bära 
som ett halsband eller på din hand-
led. Larmets räckvidd är inne i din 
bostad. 

Trygghetslarmets signaler skickas 
över de mobila digitala näten. Vid 
strömavbrott drivs trygghetslarmet  
av sitt inbyggda batteri i upp till  
72 timmar. 

Samtidigt som du får trygghetslarmet 
installerat får du även ett digitalt lås 
på din ytterdörr alternativt en nyckel-
gömma.

Det händer när du trycker på  
larmknappen
Genom att trycka på larmknappen 
kommer du i kontakt med en trygg-
hetscentral som finns i antingen Kalix 
eller Malmö. Där finns personal 
som svarar dygnet runt. Vid behov 
kontaktar de hemtjänst- personalen 
i Lilla Edets kommun som kommer 
och hjälper dig. 

Viktigt att tänka på
Det är viktigt att du inte flyttar på 
larmenheten eller drar ut sladden 
eftersom larmet då riskerar att förlora 
sin funktion. 

När du har trygghetslarm ska du inte 
använda skjuttillhållarlås eller säker-
hetskedja på din ytterdörr.

Trygghetslarmet ersätter inte nöd-
numret 112. Vid akuta sjukdomstill-
stånd ska du alltid ringa 112.

Digitalt lås eller nyckelgömma
Samtidigt som ett trygghetslarm in-
stalleras hemma hos dig monterar vi 

Larmenhet, larmknapp på halsband och  
larmknapp på armband.
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TRYGGHETSL ARM

även ett digitalt lås på din ytterdörr 
alternativt en nyckelgömma i anslut-
ning till ytterdörren.

Med digital nyckelhantering säker-
ställer vi kvaliteten av nyckelhanter-
ing samt ökar din trygghet och säk-
erhet. Om du larmar kan personalen 
komma mycket snabbare då de inte 
först behöver hämta en fysisk nyckel. 
Med detta system vet hemtjänsten 
dessutom vilken personal som besökt 
dig och när.

Endast behörig personal inom hem-
tjänst och hemsjukvård har tillgång 
till och kan använda låset alternativt 
nyckelgömman. Det digitala låset 
ersätter personalens fysiska nyckel 
med en digital nyckel i arbetstelefon-
erna. Du och dina närstående kan 
fortsätta att använda den vanliga 
hemnyckeln.

Monteringen av det digitala låset 
orsakar inga skador på ytterdör-
ren. Även nyckelgömman kan oftast 
fästas på ytterdörren utan att behöva 

skruvas fast, men i vissa fall kan den 
istället behöva skruvas fast på väggen 
intill dörren.

Kostnaden för det digitala låset och 
nyckelgömman betalas av kommu-
nen.

Om du får ett digitalt lås ska du in-
förskaffa en kopia av din hemnyckel. 
Om du får en nyckelgömma ska du 
införskaffa två kopior av din hemny-
ckel. Vilket alternativ det blir visar 
sig när larm- och låsansvarig person 
från Lilla Edets kommun besöker dig 
för att göra en bedömning samt in-
stallera ditt trygghetslarm. Kostnaden 
för nyckelkopiorna betalar du själv.

Kontaktuppgifter

Vid frågor och funderingar kring trygghets-
larmet, digitalt lås eller nyckelgömma är du 
välkommen att ringa Lilla Edets kommuns  
växel på telefonnummer 0520-65 95 00 
och fråga efter larm- och låsansvarig på 
hemtjänsten.

Bild 2 - nyckelgömma monterad 
bredvid ytterdörr. 

Bild 1 - digitalt lås på ytterdörr. Bild 3 - nyckelgömma monterad 
på ytterdörr. 
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Ur älven har vi hämtat kraft och energi i alla tider. Med samma kraft  
och ett starkt engagemang skapar vi tillsammans ett gott liv och en hållbar 

framtid – både på ett personligt plan och för ett attraktivt samhälle.  
Ett liv och samhälle där alla känner sig välkomna,  

trivs, utvecklas och mår bra.

Här erbjuds god service och tillgänglighet för en väl fungerande vardag,  
så vi får tid för varandra och allt som ger oss livskvalité och glädje i livet.  

Genom inflytande och delaktighet har vi alla en möjlighet att påverka 
vårt samhälles utveckling i en positiv riktning.

Vi njuter av vår vackra älvmiljö och rika natur som vi tar väl hand om,  
lever nära och i samklang med. Vi känner också stolthet för vår unika historia. 

En historia som vi tar vara på, minns, synliggör och delar med oss av.  
Lilla Edets kommun är Göta älvdalens pärla.

» lillaedet.se/vision
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